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of expert networks. In particular: 1) it is difficult to isolate some private problems, the complex has to be analyzed in unity. 
Difficulty of examination increases; 2) a high rate of changes leads to experts’ disorientation. There is not enough time for large 
amounts of new knowledge and circumstances to get properly conceptualized; 3) a lifestyle changing requires transition to a 
new economic model. This changes circumstances of the multiple solutions. The experts haven’t had time to accumulate the 
experience of thinking in new economy models.The article shows that experts for the network should be chosen in a special 
way, coordinating their competence. Consistency in this network is more important than its size. Indicator of experts’ network 
consistency was proposed. University experts’ network in the energy field was formed as an example of its application.
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Участие России во Всемирной Торговой Организации предполагает модификацию арсенала инструмен-
тов поддержки собственных производителей, смещение акцента на стимулирование спроса, развитие инсти-
туциональных условий, выстраивание системы долгосрочных, устойчивых и предсказуемых мер повышения 
эффективности промышленных предприятий. В связи с этим необходима адаптация существующего комплекса 
мер защиты отечественных машиностроительных предприятий к нормам и правилам Всемирной Торговой Ор-
ганизации (ВТО). Часть мер, применяемых в Российской Федерации на сегодняшний день, вступают в противо-
речие с нормами и правилам ВТО. Для защиты собственных производителей машиностроительной продукции 
необходимо провести анализ существующих мер поддержки и видоизменить их с учетом требований ВТО.  
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Russia’s participation in the WTO involves modification arsenal of tools to support local producers, the shift to stimulate 
demand, the development of the institutional environment, building the system of long-term, stable and predictable efficiency 
measures industrial enterprises. In this connection the adaptation of an existing set of measures to protect domestic machine-
building enterprises to the norms and rules of the World Trade Organization (WTO). Part of the measures used in the Russian 
Federation today, contrary to WTO rules and disciplines. To protect their own producers of engineering products necessary to 
conduct analysis of existing support measures and modify them to meet the requirements of the WTO. 
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Проанализированы современные проблемы национального здравоохранения в области финансового обе-
спечения выполнения государственных гарантий по предоставлению населению бесплатной медицинской по-
мощи и предложена методика перераспределения финансовых обязательствмежду государственными и частны-
ми источниками. Дефицит финансовых ресурсов обусловливает декларационный характер тех государственных 
гарантий, которые оказываются необеспеченными в современной экономической ситуации.Перераспределение 
финансовых обязательств в направлении сжатия государственных гарантий бесплатной медицинской помощи и 
расширения соучастия граждан в финансировании здравоохранения через систему добровольного медицинско-
го страхования и оказание платных медицинских услуг позволит обеспечить сбалансированность финансовых 
возможностей и объемов государственных гарантий в национальной системе охраны здоровья населения.
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This work analyzes modern problems of national public health in the field of financial support for state guarantees 
of providing for population free medical aid; also this paper suggests the method for distributing financial obligations 


